
 

Protokół nr XLVI/2018 

XLVI Sesji Rady Powiatu w Białogardzie 

w dniu 23 luty 2018 r., w godz. 10
00

 – 16
45

 

w Starostwie Powiatowym w Białogardzie 

  

Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła otworzył posiedzenie Rady Powiatu  

w Białogardzie. Po powitaniu radnych i zaproszonych Gości oświadczył, iż zgodnie z listą 

obecności, aktualnie w Sesji uczestniczy 16 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, 

wynoszącego 17 radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

uchwał  - listy obecności stanowią załącznik nr 1, 2 i 3.  

W posiedzeniu wzięło udział 16 członków. 

Obecni: 

1. Marek Anusz 

2. Jerzy Bartman 

3. Zbigniew Brzozowski 

4. Henryk Budzyła 

5. Tomasz Hynda 

6. Anna Kodź 

7. Adam Kołacki 

8. Andrzej Nowak 

9. Piotr Pakuszto 

10. Beata Pawlik 

11. Jan Połuboczko 

12. Wojciech Potrzebowski 

13. Andrzej Siwek 

14. Bogusław Stanczewski 

15. Rajmund Wasiak 

16. Iwona Wysocka-Chudziak 

17. Jerzy Żuk 

 

Radni nie zgłosili uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie realizowała następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji, w tym: 

- stwierdzenie quorum, 

- przyjęcie protokołu z XLIV i XLV Sesji Rady Powiatu w Białogardzie. 

2. Ocena stanu bezpieczeństwa publicznego w Powiecie  Białogardzkim za rok 2017: 

a)      informacja Komendanta Powiatowego Policji, 

b)      informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej, 

c)      informacja Prokuratury Rejonowej w Białogardzie. 

3. Sprawozdanie Starosty Białogardzkiego z działalności Powiatowej Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za 2017 rok. 

4. Podsumowanie pracy stałych komisji Rady Powiatu za 2017 rok. 

5. Sprawozdanie z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w 

Białogardzie za II półrocze 2017 r. 
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6. Podsumowanie pracy Rady Powiatu za 2017 rok. 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

a) delegowania członka Rady Powiatu do składu Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku, 

b) delegowania członka Rady Powiatu do składu Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku, 

c) zmiany uchwały Nr VII/68/03 Rady Powiatu w Białogardzie z dnia 27.06.2003 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Straży Rybackiej przez 

Polski Związek Wędkarski Okręg w Koszalinie oraz ustalenia jej regulaminu, 

d) przekazania Gminie Karlino realizacji zadania publicznego i wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia, 

e) planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2018 roku na dokształcenie i 

doskonalenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych 

przez Powiat Białogardzki, 

f) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2018, 

g) zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 

2018 - 2025, 

h) określenia zasad umarzania, odraczania, rozkładania na raty, niedochodzenia 

należności pieniężnych, mających charakter cywilnoprawny, przypadających 

Powiatowi lub jego jednostkom organizacyjnym. 

8. Informacja Przewodniczącego Zarządu Powiatu o działalności Zarządu Powiatu  

w Białogardzie w okresie międzysesyjnym.  

9. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

10. Zamknięcie Sesji. 

 

● Przewodniczący Rady Powiatu - Henryk Budzyła zapytał radnych o uwagi do protokołu  

z XLIV Sesji Rady Powiatu z dnia 27 grudnia 2017 r. oraz z XLV Sesji Rady Powiatu z dnia 

15 stycznia 2018 roku. Przypomniał, że z treścią w/w protokołów można było zapoznać się w 

Biurze Rady Powiatu. Poinformował, że zgodnie z § 37 Statutu Powiatu Białogardzkiego do 

treści protokołów nie wpłynęły żadne uwagi na piśmie. W związku z powyższym poddał pod 

głosowanie w/w protokoły. 

 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu z XLIV Sesji Rady Powiatu w Białogardzie a dnia 27 grudnia 2017 roku. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna 

Kodź, Adam Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, 

Andrzej Siwek, Bogusław Stanczewski, Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Rajmund Wasiak 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Potrzebowski 
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Radni Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag i większością głosów przyjęli 

protokół z XLIV Sesji z dnia 27 grudnia 2017 roku.  

 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcie protokołu z XLV Sesji Rady Powiatu w Białogardzie z dnia 15 stycznia 2018 roku. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna 

Kodź, Adam Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Jan Połuboczko, 

Andrzej Siwek, Bogusław Stanczewski, Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Rajmund Wasiak 

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Potrzebowski 

 

Radni Rady Powiatu w Białogardzie nie zgłosili uwag i większością głosów przyjęli 

protokół z XLV Sesji z dnia 15 stycznia 2018 roku.  

 

 

Ad.2 

 

a) Komendant Komedy Powiatowej Policji w Białogardzie – Jerzy Kitowski zapoznał 

radnych z oceną stanu bezpieczeństwa publicznego w Powiecie  Białogardzkim za rok 2017, 

co przedstawia załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. Komendant m.in. zachęcał 

wszystkich do  korzystania z aplikacji: Krajowa Mapa Zagrożeń Bezpieczeństwa, która 

umożliwia każdej osobie  zaznaczenie na wymienionej mapie miejsc zagrożeń oraz z aplikacji 

Moja Komenda, która umożliwia szybki kontakt z dzielnicowym. 

Radny – Adam Kołacki zapytał czy podczas rutynowej kontroli drogowej policjanci mają 

obowiązek włączenia w samochodzie służbowym sygnalizacji świetlnej. 

Komendanta – Jerzy Kitowski udzielił twierdzącej odpowiedzi.  

Radny – Jan Połuboczko zapytał czy były zgłoszenia dotyczące znęcania się nad 

zwierzętami. Zapytał również, czy blisko stuprocentowa wykrywalność dotycząca 

narkotyków oznacza, że w naszym powiecie nie ma problemu z narkotykami.  

Komendanta – Jerzy Kitowski odnosząc się do drugiego pytana poinformował, że 

oczywiście problem narkotyków w naszym powiecie jest, a wysoka wykrywalność oznacza 

bardzo dużą skuteczność policji. Odnośnie pierwszego pytania poinformował, że nie 

przypomina sobie takich spraw. 

Radny – Andrzej Siwek   zapytał o wykrywalność przestępstw korupcyjnych w latach 2013 - 

2015. 

Komendant – Jerzy Kitowski oświadczył, że przypuszcza, że w przypadku tych spraw nie 

stwierdzono znamion przestępstwa i zostały one umorzone.  

Radny – Andrzej Siwek   zapytał gdzie policjanci wożą zatrzymanych na badania lekarskie; 

czy jak dotychczas do Połczyna Zdroju, czy do szpitala w Białogardzie.  

Komendant – Jerzy Kitowski poinformował, że od 2017 roku zatrzymani są wożeni na 

badania do szpitala w Białogardzie.  

Radny – Andrzej Siwek   zapytał o oznakowanie poziome i pionowe progów zwalniających; 
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szczególnie tych na drogach przy szkołach.  

Komendant – Jerzy Kitowski poinformował, że lustracje dróg odbywają się wraz z 

zarządcami poszczególnych dróg. Dodał, że policjanci jeśli podczas patrolu stwierdzą 

nieprawidłowość muszą o tym fakcie powiadomić zarządcę drogi. 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zapytał z czego wynika wzrost zatrzymań praw 

jazdy.  

Komendant – Jerzy Kitowski poinformował, że spowodowane to jest m.in. wzrostem liczby 

nietrzeźwych kierowców. Odnośnie spadku niektórych przestępstw oświadczył, że jest on 

spowodowany głównie  rozbudową monitoringu.  

Radny – Bogusław Stanczewski stwierdził, że z informacji medialnych wynika, że patrole 

policyjne będą wyposażane w kamery. Zapytał czy program ten jest wdrażany w naszej 

komendzie.  

Komendant – Jerzy Kitowski poinformował, że jest to program pilotażowy, który został na 

razie wdrożony na Śląsku i w Białymstoku. Oświadczył, że ma nadzieję, że zostanie on 

wdrożony w całym kraju. Dodał, że kamery są zainstalowane w większości pojazdów 

służbowych. 

Radny – Marek Anusz zapytał jak często odbywają się odprawy służbowe policjantów.  

Komendant – Jerzy Kitowski poinformował, że codziennie rano odbywają się odprawy ze 

służbą dyżurną i kadrą kierowniczą. Ponadto w razie potrzeby odbywają się odprawy 

tematyczne.  

Radny – Jerzy Bartman zapytał z czego wynika wzrost Niebieskich Kart. 

Komendant – Jerzy Kitowski poinformował, że wzrost wynika z większej świadomości 

społeczeństwa oraz pracy policjantów.  

Radny – Jan Połuboczko zapytał czy radiowozy wyposażone są już w terminale płatnicze.  

Komendant – Jerzy Kitowski poinformował, że komenda posiada terminale do służby w 

ruchu drogowym.  

Przewodniczący Rady – Henryk Budzyła zapytał czy na terenie naszego powiatu jest 

zagrożenie kłusownictwem. 

Komendant – Jerzy Kitowski poinformował, że zdarzają się pojedyncze przypadki 

kłusownictwa zwierzyny leśnej. Odnośnie kłusownictwa na rzekach stwierdził, że zostało ono 

ograniczone przez działalność straży rybackich, a także z uwagi na wysoki stan wód.  

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z oceną stanu bezpieczeństwa publicznego              

w Powiecie  Białogardzkim za rok 2017 przygotowaną przez KPP w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła ogłosił przerwę w obradach XLVI Sesji 

Rady Powiatu w Białogardzie. Przerwa trwała od godziny 11
08

do 11
25

. 

 

b) Komendant  Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Białogardzie – 

Jacek Szpuntowicz zapoznał radnych z oceną stanu bezpieczeństwa publicznego w zakresie 

ochrony przeciwpożarowej w Powiecie  Białogardzkim za rok 2017, co przedstawia 

załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. Zwrócił m.in. uwagę na problem związany z 

dyspozycyjnością strażaków ochotników oraz brakiem środków finansowych na zakup dla 

nich sprzętu i późniejsze ich serwisowanie. Na zakończenie podziękował Starostwu 

Powiatowemu w Białogardzie za sfinansowanie zakupu kamery termowizyjnej na potrzeby 

komendy.  

Radny – Andrzej Siwek zapytał czy system sygnalizacji pożarowej funkcjonuje w szpitalu w 

Białogardzie. Zapytał również czy taki system musi być zainstalowany w naszym szpitalu.  

Komendant – Jacek Szpuntowicz poinformował, że wymogi dotyczące  m.in. tego systemu 

znajdują się z rozporządzeniu Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji w sprawie 
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ochrony przeciwpożarowej obiektów i terenów. Oświadczył, że jako komendant wydał 

decyzję odnośnie zamontowania tego systemu na obiektach przy ulicy Chopina w 

Białogardzie. Jednakże w sytuacji, gdy zarządzający tym obiektem zmniejszył ilość miejsc 

poniżej wymaganych kryteriów decyzja stała się bezzasadna. Dodał jednak, że  każde 

doposażenie obiektu podnosi poziom jego bezpieczeństwa. 

 

W chwili obecnej posiedzenie opuścił radny Jan Połuboczko. 

 

Radny – Andrzej Siwek zapytał komendanta czy dzierżawca szpitala w Białogardzie zwracał 

sie do niego w tej sprawie. 

Komendant – Jacek Szpuntowicz oświadczył, że na tą chwilę nie ma nawet takiej potrzeby, 

ponieważ w trakcie budowy odpowiedzialność spoczywa na inwestorze i rzeczoznawcy   

ds. zabezpieczeń przeciwpożarowych, który uzgadnia i nadzoruje te działania. Oświadczył, że 

jest otwarty na wszelkiego rodzaju zapytania ze strony dzierżawcy szpitala.  

Radny – Marek Anusz zapytał o skutki wypadku jaki miał miejsce pod koniec 2017 roku w 

zakładach Homanit w Karlinie.  

Komendant – Jacek Szpuntowicz poinformował, że nikt nie został poszkodowany w wyniku 

wycieku kwasu solnego w tym zakładzie. Zagrożenie istniało, ponieważ ten kwas parował. 

Poinformował, że zostały rozstawione kurtyny, które zabezpieczyły rozprzestrzenianie się 

oparów. Zakład posiada instalację odprowadzającą i odstojniki, które zbierają substancje 

niebezpieczne.  

Radny – Marek Anusz zapytał czy nie było szkody dla środowiska. 

Komendant – Jacek Szpuntowicz poinformował, że nie było szkód dla środowiska. Dodał, że 

z całej akcji oczywiście został sporządzony raport.  

Radny – Marek Anusz poprosił komendanta o przesłanie tego raportu drogą elektroniczną. 

Komendant – Jacek Szpuntowicz zaprosił radnego do siedziby komendy w Białogardzie.  

Radny – Marek Anusz zapytał o interwencje związane z zapalaniem się sadz kominowych. 

Zapytał również czy straż pożarna przeprowadza kontrole w tym temacie. 

Komendant – Jacek Szpuntowicz poinformował, że straż pożarna organizuje spotkania z 

administratorami budynków oraz kominiarzami w kwestii badania stanu instalacji 

kominowych. Przypomniał, że cztery razy w roku trzeba dokonywać przeglądu instalacji 

opalanych opałem stałym, a dwa razy do roku paliwem ciekłym i gazowym.  

Radny – Bogusław Stanczewski zapytał o alarmy fałszywe – czy w ich wyniku poniesiono 

dodatkowe koszty, czy prowadzone są postępowania wyjaśniające w tej sprawie. Zapytał 

również, czy w związku z zakupem łodzi komenda planuje szkolić strażaków w ośrodku w 

Bornym Sulinowie; czy powstanie grupa płetwonurków.  

Komendant – Jacek Szpuntowicz poinformował, że w komendzie białogardzkiej nie będzie 

grupy płetwonurków, ponieważ taka grupa specjalistyczna funkcjonuje w Szczecinie i w 

Koszalinie. W białogardzkiej komendzie funkcjonuje grupa poszukiwawczo – ratownicza. 

Odnośnie alarmów fałszywych są to alarmy w dobrej wierze – związane z czujnością 

mieszkańców.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zapytał jakie wymogi ma właściciel 

nieruchomości, aby zabezpieczyć się przed zapaleniem sadzy w kominie. 

Komendant – Jacek Szpuntowicz poinformował, że właściciel nieruchomości powinien 

posiadać dokument potwierdzający kontrolę i przegląd przewodu kominowego przez 

kominiarza. Ponadto powinien prawidłowo użytkować piec m.in. nie może wkładać do pieca 

opakowań plastikowych, czy też ubrań. Przypomniał również, aby nie zatykać kratek 

wentylacyjnych i montować czujniki czadu.  
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Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z oceną stanu bezpieczeństwa publicznego               

w zakresie ochrony przeciwpożarowej w Powiecie Białogardzkim za rok 2017.  

 

c) Przewodniczący Rady Powiatu  – Henryk Budzyła poinformował, że prokuratura 

otrzymała  zaproszenie na dzisiejsze posiedzenie Sesji Rady Powiatu jednak nikt z 

przedstawicieli nie będzie dzisiaj prezentował informacji ze względu na inne ważne 

obowiązki służbowe. W związku z powyższym odczytał informację przesłaną przez 

Prokuraturę Rejonową w Białogardzie – załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z informacją o działalności Prokuratury 

Rejonowej w Białogardzie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła ogłosił przerwę w obradach XLVI Sesji 

Rady Powiatu w Białogardzie. Przerwa trwała od godziny 12
20

do 12
35

. 

 

 

Ad.3 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda złożył Radzie Powiatu sprawozdanie z działalności 

Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za 2017 rok, co przedstawia 

załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. Starosta podziękował wszystkim służbom, które 

czuwają nad bezpieczeństwem mieszkańców naszego powiatu.  Dodał m.in., że prowadzone 

są szerokie działania mające na celu pozyskania młodzieży do ochotniczych straży pożarnych.  

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań.  

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się sprawozdaniem z działalności Powiatowej 

Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za 2017 rok. 

 

Posiedzenie Sesji opuścił radny Tomasz Hynda. Od tej chwili w obradach Sesji uczestniczy 16 

radnych.  

 

Ad.4 

Przewodniczący Rady Powiatu  – Henryk Budzyła poprosił Przewodniczących Komisji 

Rady Powiatu o przedstawienie informacji z realizacji planów pracy stałych komisji za 2017 

rok.  

 

● Członek Komisji Oświaty i Kultury – Bogusław Stanczewski   przedstawił sprawozdanie  

z  realizacji planu pracy Komisji Oświaty i Kultury za 2017 rok, co przedstawia załącznik  

nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

●● Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk przedstawił sprawozdanie z 

realizacji planu pracy Komisji Budżetu i Finansów za 2017 rok, co przedstawia załącznik nr 

9 do niniejszego protokołu. 

 

●●● Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak przedstawił sprawozdanie z 

realizacji planu pracy Komisji Rewizyjnej za 2017 rok, co przedstawia załącznik nr 10 do 

niniejszego protokołu. 
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●●●● Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto  przedstawił 

sprawozdanie z realizacji planu pracy Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej za 2017 rok, co 

przedstawia załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z sprawozdaniami z realizacji planów pracy 

poszczególnych komisji za 2017 rok.  

 

 

Ad.5 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak przedstawił sprawozdanie z 

realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Białogardzie za II półrocze 

2017 roku, co przedstawia załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z sprawozdaniem z realizacji planu kontroli 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Białogardzie za II półrocze 2017 roku. 

 

 

Ad.6 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapoznał radnych z podsumowaniem 

pracy Rady Powiatu w Białogardzie za rok 2017, co przedstawia załącznik nr 13 do 

niniejszego protokołu. 

 

Rada Powiatu w Białogardzie zapoznała się z podsumowaniem pracy Rady Powiatu  

w Białogardzie za rok 2017. 

 

 

Ad.7 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapoznał radnych z projektami uchwał 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie: 

 
a) delegowania członka Rady Powiatu do składu Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku, co przedstawia załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Członek Komisji Oświaty i Kultury – Bogusław Stanczewski poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu. 
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Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poprosił o zgłaszanie kandydatur. 

 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zgłosił kandydaturę radnego Jerzego Żuka. 

Radny – Jerzy Żuk wyraził zgodę na delegowanie go do Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku. 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie kandydaturę 

radnego Jerzego Żuka jako przedstawiciela Rady Powiatu w Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna 

Kodź, Adam Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Andrzej Siwek, 

Bogusław Stanczewski, Rajmund Wasiak, Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

NIEOBECNI (2) 

Jan Połuboczko, Wojciech Potrzebowski 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie wyraziła zgodę, aby radny Jerzy Żuk był 

przedstawicielem Rady Powiatu w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, a tym samym  

podjęła Uchwałę Nr XLVI/216/2018 Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie 

delegowania członka Rady Powiatu do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, w 

brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 15 niniejszego protokołu. 

 

 
b) delegowania członka Rady Powiatu do składu Komisji Bezpieczeństwa i 

Porządku, co przedstawia załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Członek Komisji Oświaty i Kultury – Bogusław Stanczewski poinformował, że 

członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu. 

 



 9 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poprosił o zgłaszanie kandydatur. 

 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zgłosił kandydaturę radnego Andrzeja Siwka. 

Radny – Andrzej Siwek wyraził zgodę na delegowanie go do Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku. 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie kandydaturę 

radnego Andrzeja Siwka jako przedstawiciela Rady Powiatu w Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Anna Kodź, Adam 

Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Bogusław Stanczewski, Rajmund 

Wasiak, Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Siwek 

BRAK GŁOSU (1) 

Tomasz Hynda 

NIEOBECNI (2) 

Jan Połuboczko, Wojciech Potrzebowski 

 

Rada Powiatu w Białogardzie większością głosów wyraziła zgodę, aby radny Andrzej 

Siwek był przedstawicielem Rady Powiatu w Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, a tym 

samym podjęła Uchwałę Nr XLVI/217/2018 Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie 

delegowania członka Rady Powiatu do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, w 

brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 17 niniejszego protokołu. 

 

c) zmiany uchwały Nr VII/68/03 Rady Powiatu w Białogardzie z dnia 27.06.2003 

r. w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Straży Rybackiej 

przez Polski Związek Wędkarski Okręg w Koszalinie oraz ustalenia jej 

regulaminu, co przedstawia załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Członek Komisji Oświaty i Kultury – Bogusław Stanczewski poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 



 10 

projekt uchwały Rady Powiatu. 

 

Radny – Andrzej Siwek poprosił o zaproszenie na sesję Rady Powiatu przedstawiciela 

Społecznej Straży Rybackiej, aby przekazał informacje dotyczące działalności tej organizacji.  

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapewnił radnego, że zaprosi 

przedstawiciela Społecznej Straży Rybackiej na posiedzenie najbliższej sesji.  

 

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie  zmiany uchwały Nr VII/68/03 Rady Powiatu w Białogardzie z dnia 27.06.2003 r. w 

sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Straży Rybackiej przez Polski Związek 

Wędkarski Okręg w Koszalinie oraz ustalenia jej regulaminu. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna 

Kodź, Adam Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Andrzej Siwek, 

Bogusław Stanczewski, Rajmund Wasiak, Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

NIEOBECNI (2) 

Jan Połuboczko, Wojciech Potrzebowski 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XLVI/218/2018 Rady 

Powiatu w Białogardzie sprawie zmiany uchwały Nr VII/68/03 Rady Powiatu w 

Białogardzie z dnia 27.06.2003 r. w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej 

Straży Rybackiej przez Polski Związek Wędkarski Okręg w Koszalinie oraz ustalenia 

jej regulaminu, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 19 niniejszego protokołu. 

 

d) przekazania Gminie Karlino realizacji zadania publicznego i wyrażenia zgody 

na zawarcie porozumienia, co przedstawia załącznik nr 20 do niniejszego 

protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Członek Komisji Oświaty i Kultury – Bogusław Stanczewski poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 
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Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie przekazania Gminie Karlino realizacji zadania publicznego i wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna 

Kodź, Adam Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Andrzej Siwek, 

Bogusław Stanczewski, Rajmund Wasiak, Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

NIEOBECNI (2) 

Jan Połuboczko, Wojciech Potrzebowski 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLVI/219/2018 Rady 

Powiatu w Białogardzie w sprawie przekazania Gminie Karlino realizacji zadania 

publicznego i wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia, w brzmieniu jak przedstawia 

załącznik nr 21 niniejszego protokołu. 

 

e)   planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz 

ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2018 roku na 

dokształcenie i doskonalenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 

placówkach prowadzonych przez Powiat Białogardzki, co przedstawia 

załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii w sprawie 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu w Białogardzie.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Członek Komisji Oświaty i Kultury – Bogusław Stanczewski poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu, 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedłożony 

projekt uchwały Rady Powiatu. 

 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że na posiedzeniu Komisji Zdrowia  

i Pomocy Społecznej zgłoszone zostały uwagi do w/w projektu uchwały W związku z 

powyższym Zarząd Powiatu postanowił zgłosić autopoprawkę do omawianego projektu 

uchwały. Następnie poprosił Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i Promocji 

Ewę Popławską o zapoznanie radnych z w/w autopoprawką. Dodał, że w/w dokument został 

radnym wcześniej przesłany drogą elektroniczną.  
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Naczelnik – Ewa Popławska zapoznała radnych z autopoprawką do projektu uchwały w 

sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2018 roku na dokształcenie i doskonalenie 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Białogardzki 

- załącznik nr 23 do protokołu. Poinformowała, że błąd pisarski znalazł się w załączniku nr 1 

do projektu uchwały i polega na podaniu w § 3 błędnej kwoty zamiast 14.494,72 zł powinno 

być 12.494,52 zł.  

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2018 roku na dokształcenie i doskonalenie 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Białogardzki 

wraz z autopoprawką. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna 

Kodź, Adam Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Andrzej Siwek, 

Bogusław Stanczewski, Rajmund Wasiak, Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

NIEOBECNI (2) 

Jan Połuboczko, Wojciech Potrzebowski 

 

Rada Powiatu w Białogardzie jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XLVI/220/2018 Rady 

Powiatu w Białogardzie w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 

2018 roku na dokształcenie i doskonalenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach i 

placówkach prowadzonych przez Powiat Białogardzki, w brzmieniu jak przedstawia 

załącznik nr 24 niniejszego protokołu. 

 

f) zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2018, co przedstawia załącznik nr 25 

do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Członek Komisji Oświaty i Kultury – Bogusław Stanczewski poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 
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Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2018. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna Kodź, Andrzej 

Nowak, Piotr Pakuszto, Bogusław Stanczewski, Jerzy Żuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Marek Anusz, Adam Kołacki, Beata Pawlik, Rajmund Wasiak, Iwona Wysocka-Chudziak 

BRAK GŁOSU (1) 

Andrzej Siwek 

NIEOBECNI (2) 

Jan Połuboczko, Wojciech Potrzebowski 

 

Rada Powiatu w Białogardzie większością głosów podjęła uchwałę Nr XLVI/221/2018 

Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2018, w brzmieniu 

jak przedstawia załącznik nr 26 niniejszego protokołu. 

 

 

g) zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 

2018 - 2025, co przedstawia załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Członek Komisji Oświaty i Kultury – Bogusław Stanczewski poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu Białogardzkiego na lata 2018 - 2025. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna Kodź, Andrzej 

Nowak, Piotr Pakuszto, Bogusław Stanczewski, Jerzy Żuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Marek Anusz, Adam Kołacki, Beata Pawlik, Rajmund Wasiak, Iwona Wysocka-Chudziak 

NIEOBECNI (3) 

Jan Połuboczko, Wojciech Potrzebowski, Andrzej Siwek 

 

Rada Powiatu w Białogardzie większością głosów podjęła uchwałę Nr XLVI/222/2018 

Rady Powiatu w Białogardzie zmieniająca wieloletnią prognozę finansową Powiatu 

Białogardzkiego na lata 2018 - 2025, w brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 28 

niniejszego protokołu. 

 

 

h) określenia zasad umarzania, odraczania, rozkładania na raty, niedochodzenia 

należności pieniężnych, mających charakter cywilnoprawny, przypadających 

Powiatowi lub jego jednostkom organizacyjnym, co przedstawia załącznik nr 

29 do niniejszego protokołu.  

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały Rady Powiatu był omawiany na posiedzeniach 

wszystkich Komisji Rady Powiatu, Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła 

poprosił Przewodniczących stałych Komisji Rady Powiatu o przedstawienie opinii.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Andrzej Nowak poinformował,                            

że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Jerzy Żuk poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,   

Członek Komisji Oświaty i Kultury – Bogusław Stanczewski poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu,  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – Piotr Pakuszto 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedłożony projekt uchwały 

Rady Powiatu. 

 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

sprawie określenia zasad umarzania, odraczania, rozkładania na raty, niedochodzenia 

należności pieniężnych, mających charakter cywilnoprawny, przypadających Powiatowi lub 

jego jednostkom organizacyjnym. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna 

Kodź, Adam Kołacki, Andrzej Nowak, Piotr Pakuszto, Beata Pawlik, Bogusław Stanczewski, 

Iwona Wysocka-Chudziak, Jerzy Żuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Rajmund Wasiak 

NIEOBECNI (3) 

Jan Połuboczko, Wojciech Potrzebowski, Andrzej Siwek 

 

Rada Powiatu w Białogardzie większością głosów podjęła uchwałę Nr XLVI/223/2018 

Rady Powiatu w Białogardzie w sprawie określenia zasad umarzania, odraczania, 

rozkładania na raty, niedochodzenia należności pieniężnych, mających charakter 

cywilnoprawny, przypadających Powiatowi lub jego jednostkom organizacyjnym, w 

brzmieniu jak przedstawia załącznik nr 30 niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła ogłosił przerwę w obradach XLVI Sesji 

Rady Powiatu w Białogardzie. Przerwa trwała od godziny 13
20

do 13
30

. 

 

 

Ad.8 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda zapoznał radnych z informacją o działalności 

Zarządu Powiatu w Białogardzie w okresie międzysesyjnym, co przedstawia załącznik nr 31 

do niniejszego protokołu. Poinformował m.in., że w w/w opracowaniu nie ujęto informacji 

dotyczących postępowania przez Naczelnym Sądem Administracyjnym w Warszawie 

odnośnie zwrotu przez powiat nadmiernie pobranej subwencji oświatowej. Wyrok sądu jest 

niekorzystny dla powiatu i dotyczy roku 2009 i 2010 – łączna kwota do zwrotu 2.900.000 zł. 

W tej sprawie Zarząd Powiatu w Białogardzie podjął współpracę z dwoma kancelariami 

prawnymi.  Następnie poprosił Przewodniczącego Rady Powiatu, aby udzielił głosu Pani 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Turystyki i Promocji.  

Naczelnik – Ewa Popławska poinformowała, że sprawa zwrotu nadmiernie pobranej 

subwencji oświatowej jest wynikiem kontroli Urzędu Kontroli Skarbowej w roku 2012 za lata 

2009 – 2011. Kontrole te skierowane były na wykazanie nieprawidłowości w wprowadzaniu 

danych do Systemu Informacji Oświatowej w placówkach prowadzonych jak i dotowanych 

przez jednostki samorządu terytorialnego w całej Polsce, a przede wszystkim dotyczyło to 

placówek kształcenia specjalnego. W przypadku Powiatu Białogardzkiego w decyzjach 

Ministra Finansów problem dotyczył: wychowanków młodzieżowego ośrodka 

wychowawczego, uczniów szkoły specjalnej i ich aktualnych orzeczeń oraz wychowanków 

ośrodka rewalidacyjnego. Następnie Pani Naczelnik przedstawiła prezentację multimedialną 

dotyczącą tego problemu – załącznik nr 32 do protokołu. Dodała również, że pisma o 

interwencję w tej sprawie były wysyłane m.in. do Ministerstwa Edukacji Narodowej, 

Rzecznika Praw Dziecka oraz lokalnych parlamentarzystów.  

Radny – Andrzej Siwek poprosił starostę, aby po powrocie z spotkania w Warszawie zwołał 

sesję nadzwyczajną i przekazał radnym wszelkie informacje.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda  oświadczył, że jego zdaniem poprzez 

przeprowadzone kontrole UKS pokrzywdzono wiele samorządów w Polsce, które podjęły się 

prowadzenia młodzieżowych ośrodków wychowawczych. Zwrócił  również uwagę na fakt, że 

po wielu interwencjach dopiero we wrześniu 2015 roku usankcjonowano definicję 

wychowanka w w/w placówce uściślając, że dotyczy to również wychowanków 

skierowanych do ośrodka, ale jeszcze w nim  nie przebywających. Przepis ten jednak wszedł 
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w życie dopiero od 1 września 2017 roku. Odnośnie szukania pomocy w tej sprawie 

poinformował, że już rozmawiał z osobami z Ministerstwa Finansów odpowiedzialnymi za 

wydanie decyzji dotyczących zwrotu subwencji.  Poinformował, że dużo wcześniej podniósł 

ten problem na  spotkaniu Związku Powiatów Polskich. Niestety nie udało się stworzyć 

wspólnego frontu, ponieważ te powiaty, które miały mniejsze środki do oddania, oddały je. 

Oświadczył, że będzie robił wszystko, aby te dotkliwe decyzje Ministerstwa Finansów  były 

jak najmniej odczuwalne dla funkcjonowania jednostek. Zostaną podjęte działania, aby spłata 

tych należności została rozłożona na raty.  

Radny – Andrzej Siwek oświadczył, że opozycja w żaden sposób nie cieszy się z faktu, że 

powiat musi zwrócić tak znaczne środki finansowe, ponieważ  notoryczne brakuje środków 

na naprawę chociażby dróg powiatowych. Stwierdził, że w sytuacji, kiedy działalność 

Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Podborsku tak dużo kosztuje to może 

należałoby oddać prowadzenie tej placówki do ministerstwa.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda  przypomniał radnemu o wniosku radnych do 

prokuratury odnośnie odwołania jego ze stanowiska Starosty Białogardzkiego.  

Naczelnik – Ewa Popławska poinformowała, że powiat występował z prośbą o interwencję 

w omawianej sprawie do następujących posłów:  Pan Suchowiejko, Pani Leszczyńska, Pan 

Łopato, Pan Zientarski oraz Pan Strzałkowski. Oświadczyła, że te osoby podnosiły ten temat 

poprzez interpelacje poselskie.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda  przypomniał, że to radni napisali do prokuratury, że 

to Tomasz Hynda popełnił przestępstwo. Dodał, że taka informacja przekazywana jest 

poprzez portale społecznościowe. Oświadczył, że nie został oskarżony, ani skazany przez 

żaden sąd. Następnie poprosił o udzielenie głosu  radcy prawnemu.  

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak wyjaśniła skąd wziął się problem dotyczący zwrotu 

subwencji oświatowej.  Poinformowała, że do roku 2015 przepisy nie definiowały pojęcia 

wychowanek. Obowiązujące przepisy dotyczące tej kwestii z 2004 i 2009 roku na kanwie 

których wprowadzano informacje do Systemu Informacji Oświatowej były niejednolite. Na 

ten problem zwrócił uwagę Minister Edukacji Narodowej w wystąpieniu do Ministra 

Finansów z 1 lipca 2016 roku w którym to wnosi o rozważenie zasadności dalszego 

wydawania decyzji, nakazujących zwrot subwencji oświatowej. Następnie odniosła się do 

wątpliwości dotyczących zaskarżania przez powiaty tych decyzji skoro nikomu nie udało się 

wygrać. Oświadczyła, że odniesie się do roku 2011, ponieważ w całości prowadziła to 

postępowanie. Poinformowała, że  w wyniku wniosku o ponowane rozpatrzenie sprawy – 

jeszcze na etapie postępowania przed ministerstwem – kolejna decyzja była już na kwotę 

niższą. Obecnie sprawa jest na etapie postępowania przed Wojewódzkim Sądem 

Administracyjnym.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda  poinformował, że w wyniku postępowań UKS 

powiat został zobowiązany do odzyskania środków, które w ramach subwencji stały się 

dotacją dla Ośrodka Rewalidacyjno – Wychowawczego w Kowalkach. Powiat wydał decyzję 

wobec tego ośrodka. Starosta poprosił radcę prawnego o przekazanie informacji dotyczących 

tej sprawy.  

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak poinformowała, że na podstawie wyników kontroli 

UKS, powiat został zobowiązany do zwrotu subwencji m.in. przekazanej jako dotacja dla 

Niepublicznego Ośrodka w Kowalkach. W oparciu o ostateczne decyzje Ministra Finansów 

można uznać, że skoro powiatowi nie należała się subwencja  na niektórych wychowanków 

tej placówki to temu ośrodkowi nie należała się subwencja. W tej sprawie Starosta 

Białogardzki wszczął postępowanie administracyjne  w stosunku do tej placówki i zobowiązał 

ich do zwrotu nienależnie uzyskanej dotacji. Decyzje starosty zostały uchylone przez organu 

wyższego stopnia argumentując, że starosta „za biurka” nie może oceniać tych orzeczeń, a 

ponadto środki te zostały spożytkowane na wychowanków ośrodka. Dochodzi więc do 
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pewnego paradoksu, że powiat musi te środki oddać, ale nie może ich wyegzekwować od 

danej placówki.  

Naczelnik – Ewa Popławska uzupełniając wypowiedź pani mecenas poinformowała, że  w 

przypadku tej placówki chodzi o środki finansowe w wysokości  ponad 630 tys. zł. 

Radny – Andrzej Siwek sprostował wypowiedź starosty dotyczącą wniosku grupy radnych. 

Przypomniał, że grupa radnych złożyła zawiadomienie o możliwości popełnienia 

przestępstwa przez starostę. Oświadczył, że on jako radny napisał do prokuratora wystąpienie, 

żeby przesłał mu uzasadnienie swojej decyzji.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda  przypomniał, że powiedział, że we wniosku o 

odwołanie go z funkcji starosty wnioskodawcy, czyli grupa radnych opozycyjnych napisała, 

że  Tomasz Hynda Starosta Białogardzki popełnił przestępstwo.  

Radny – Rajmund Wasiak  zapytał panią naczelnik o liczbę uczniów z MOW w Podborsku i 

w ośrodku w Kowalkach, za których powiat musi zwrócić subwencję.  

Naczelnik – Ewa Popławska poinformowała, że sprawa dotyczy 48 wychowanków MOW w 

Podborsku, 4 uczniów w szkole w Kowalkach i 32 uczniów w ośrodku w Kowalkach oraz 2 

uczniów w szkole specjalnej w Białogardzie.  

Radny – Rajmund Wasiak  oświadczył, że jego zdaniem skala problemu w naszym powiecie 

jest bardzo duża i nie należy porównywać naszego powiatu np. w miastem Łódź.  

Naczelnik – Ewa Popławska poinformowała, że przy obliczaniu subwencji główną rolę 

odgrywają wagi, które zależą m.in. od rodzaju placówki, kierunku kształcenia, czy też  

rodzaju niepełnosprawności.  

Radny – Rajmund Wasiak  odniósł się do zwrotu tej subwencji. Przypomniał, że na 

dzisiejszej sesji rozdysponowano ponad 380 tys. zł, które powiat otrzymał na działalność 

Powiatowego Urzędu Pracy w  Białogardzie, a wcześniej sam zabezpieczył środki na ten cel z 

swojego budżetu. Zapytał starostę w jaki sposób zamierza zwrócić tę nadmiernie pobraną 

subwencję. Następnie odniósł się do wymiany nawierzchni boiska tartanowego przy ZSP w 

Tychowie. Oświadczył, że z informacji międzysesyjnej wynika, że Zarząd Powiatu  odstąpił 

od składania wniosku na boiska w ramach Otwartych Stref Aktywności z uwagi na krótki 

okres złożenia wniosku. Radny poprosił o potwierdzenie tej informacji.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że kwestia zwrotu nadmiernie 

pobranej subwencji będzie przedmiotem poniedziałkowego posiedzenia Zarządu Powiatu.  

W następnym tygodniu planuje również udać się do Warszawy do Ministerstwa Finansów. 

Odnośnie rozdysponowania środków – o których mówił radny – poinformował, że 

członkowie Zarządu Powiatu na każdym posiedzeniu zobowiązani są do podjęcia decyzji w 

sprawach finansowych. Problem polega na tym, że tych środków jest za mało w stosunku do 

potrzeb. Odnośnie pozostałych pytań poprosił o udzielenie głosu Wicestaroście.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto poinformował, że w informacji międzysesyjnej 

wkradł się błąd. Odnośnie Otwartych Stref Aktywności poinformował, że Zarząd podjął 

decyzję o nie przystąpieniu z uwagi na zbyt krótki okres czasu na złożenie dokumentacji. 

Posiada wiedzę, że taki wniosek złożył tylko samorząd Tychowski. Dodał, że powiat złożył 

wniosek do Marszałka Województwa na dofinansowanie renowacji boiska tartanowego przy 

ZSP w Tychowie.  Maksymalna kwota dofinansowania wynosi 20.000 zł.  

Radny – Rajmund Wasiak  poinformował, że samorząd Karlina złożył wniosek na dwie 

Otwarte Strefy Aktywności.   Dodał, że informację o tym konkursie ogłosił Minister Sportu 

już 15 grudnia 2017 roku.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła ogłosił przerwę w obradach XLVI Sesji 

Rady Powiatu w Białogardzie. Przerwa trwała od godziny 14
50

do 15
00

. 
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Radny – Adam Kołacki na wstępie oświadczył, że w temacie zwrotu subwencji oświatowej, 

w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej wypowiedział się radny Andrzej Siwek. 

Poinformował, że winę za tę sytuację ponosi Starosta Białogardzki Tomasz Hynda. Następnie 

odczytał fragment wniosku radnych z dnia 30 marca 2016 roku o odwołanie Tomasza Hynda 

z funkcji Starosty Białogardzkiego.   Oświadczył, że nie ma w tym wniosku stwierdzenia, że 

starosta popełnił przestępstwo. Poprosił więc starostę, aby nie przekazywał nieprawdziwych 

informacji.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto donośnie zwrotu subwencji oświatowej 

poinformował, że  dzwonił do dyrektora w Ministerstwie Finansów, który zajmuje się tą 

sprawą. Przypomniał, że powiat składał wnioski z rozłożenie spłaty subwencji za 2010 rok na 

sześć lat, a dostał zgodę na 24 miesiące. Obecnie prowadzone są rozmowy z posłem Stefanem 

Strzałkowskim i nie wyklucza podjęcia rozmów z innymi parlamentarzystami. Dodał, że 

toczą się postępowania karno – skarbowe wobec dyrektorów tych placówek, gdzie UKS 

stwierdził nadmiernie pobraną subwencję. Podsumowując stwierdził, że najlepszym 

rozwiązaniem byłoby rozłożenie należności na raty do spłaty w przeciągu  kilku lat.  

Radny – Rajmund Wasiak odniósł się do podwyżek wynagrodzeń dla pracowników 

Centrum Wspierania Rodziny „Dom pod Świerkiem” w  Białogardzie. Przypomniał, że 

popierał tę inicjatywę. Następnie zapytał jakie decyzje podjął Zarząd Powiatu w sprawie 

zalewania drogi w miejscowości Dobrowo. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda odnośnie pytania radnego Rajmunda Wasiaka 

poinformowała, że Zarząd Powiatu zapoznał się z tą sprawą. Przypomniał, że w ramach 

modernizacji kanalizacji w miejscowości Dobrowo, Spółka Regionalne Wodociągi i 

Kanalizacja w Białogardzie wystąpiła o zgodę na umieszczenie pewnych urządzeń i przejście 

przez drogę powiatową w tej miejscowości. W ramach tego zadania spółka zobowiązała się 

do odtworzenia nawierzchni tej drogi. Po stronie mieszkańców miejscowości Dobrowo 

pojawiły się dodatkowe oczekiwania dotyczące zalewania tej drogi. Przypomniał, że to 

zadanie należy do samorządu gminnego. W miejscowości tej jest stawek, do którego wody 

były odprowadzane. Po budowie chodnika w czynie społecznym drenaże zostały zniszczone i 

woda nie odpływa. Poinformował, że w najbliższym  czasie na posiedzenie Zarządu Powiatu 

zostaną zaproszeni zarówno przedstawiciele miejscowości Dobrowo oraz Burmistrz 

Tychowa.   

Radny – Rajmund Wasiak zapytał czy podmiot, który wykonuje działalność leczniczą w 

szpitalu w Białogardzie sprostał wymaganiom jakim powinny odpowiadać pomieszczenia i 

urządzenia podmiotu wykonującego działalność leczniczą. Następnie zapytał panią mecenas 

jakie środki udało się zaoszczędzić dzięki jej zabiegom odnośnie zwrotu subwencji 

oświatowej za 2011 rok. 

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak poinformowała, że chodzi o kwotę około 

kilkudziesięciu tysięcy złotych jeśli chodzi o ponowne rozpatrzenie sprawy na etapie 

postępowania przed ministrem. W postępowaniu przed Wojewódzkim Sądem 

Administracyjnym po przeliczeniu dalej się kwota nie zgadza i będzie to nadal zarzucać.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda odnośnie zapytania radnego Rajmunda Wasiaka 

poinformował, że zmieniły się przepisy dotyczące wymogów jakie mają spełniać wszystkie 

pomieszczenia i urządzenia podmiotu wykonującego działalność leczniczą. Obecnie decyzje o 

dopuszczeniu obiektów do wykonywania działalności leczniczej wydają stacje sanitarno – 

epidemiologiczne na wniosek zainteresowanej strony na okres do 5 lat. W naszym przypadku 

Spółka Centrum Dializa złożyła taki wniosek do Powiatowej Stacji Sanitarno – 

Epidemiologicznej w Białogardzie i otrzymała decyzję wyrażającą zgodę na okres 5 lat.  

Radny – Marek Anusz poprosił o więcej wyjaśnień dotyczących informacji Nadleśnictwa 

Tychowo dotyczącej przesunięcia złożenia wniosku na realizację przedsięwzięcia wspólnego 

pn.  „Budowa drogi publicznej ze wsi Warnino przez wieś Giżałki do wsi Wełdkowo”. 
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Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że od dłuższego czasu na wniosek 

Gminy Tychowo czynione były starania dotyczące budowy w/w drogi. Okazało się, że jest 

możliwość uzyskania dofinansowania z Generalnej Dyrekcji Lasów Państwowych. Wniosek 

w tej sprawie został złożony. Koszty realizacji byłyby podzielone pomiędzy Lasy Państwowe, 

Gminę Tychowo i Powiat Białogardzki. Niestety Dyrekcja Lasów Państwowych wycofała się 

w tym roku z tego typu inwestycji z uwagi na konieczność odbudowy drzewostanu po 

nawałnicach jakie miały miejsce w 2017 roku. Dodał, że oczywiście kiedy będzie taka 

możliwość projekt będzie realizowany.  

Radny – Marek Anusz zapytał o koszt w/w inwestycji.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że koszt wynosi ponad 1,5 mln zł.  

Radny – Adam Kołacki odniósł się do artykułu zamieszczonego na stronie internetowej 

„Obserwatora Regionalnego”. Następnie poprosił Przewodniczącego Rady Powiatu o 

udzielenie głosu Prezesowi Spółki Regionalne Centrum Medyczne w Białogardzie.  

Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła poinformował, że udzieli 

głosu w następnym punkcie porządku obrad. 

Radny – Adam Kołacki poinformował, że jego pytanie dotyczy informacji międzysesyjnej. 

Odniósł się do wyjazdu Wicestarosty Białogardzkiego i Prezesa RCM w Białogardzie do 

Warszawy na spotkanie z władzami Narodowego Funduszu Zdrowia. W spotkaniu tym brali 

udział przedstawiciele szpitali, którzy wydzierżawili je dla Spółki Centrum Dializa z 

Sosnowca. Radny poprosił o relację z w/w spotkania.  

Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła przypomniał, że w 

obecnym punkcie porządku obrad omawiana jest informacja przewodniczącego Zarządu 

Powiatu i do niego należy zwracać się z pytaniami. Następnie udzielił głosu Staroście 

Białogardzkiemu.  

Radny – Adam Kołacki oświadczył, że rezygnuje ze swojej prośby i zada pytania w 

następnym punkcie porządku obrad.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poprosił Wicestarostę, aby udzielił odpowiedzi na 

zapytanie radnego. 

Radny – Adam Kołacki przypomniał staroście, że swoje pytanie skierował do prezesa spółki 

RCM w Białogardzie, a nie do wicestarosty.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto przekazał informacje dotyczące spotkania w 

Warszawie. Poinformował, że udział w nim wzięło kilku przedstawicieli powiatów, które 

dzierżawią szpital spółce Centrum Dializa z Sosnowca. Informację o tym spotkaniu otrzymał 

od innych powiatów. Część uczestników spotkania była negatywnie nastawiona do 

dzierżawcy, czyli spółki Centrum Dializa, a część bardziej pozytywnie. Większość zastanawia 

się jakie będzie podejście Ministerstwa Zdrowia, lub NFZ w tej sprawie. Uzyskał informację, 

że wszystkie szpitale dzierżawione przez tą spółkę oraz powiaty, które wydzierżawiły te 

szpitale zastali poddani kontroli Najwyższej Izby Kontroli. W większości przypadków 

kontrola wypadła negatywnie. Powiat Białogardzki  wraz z Powiatem Opatowskim  uzyskał 

pozytywną opinię. Poinformował, że w przypadku rozwiązania umowy ze spółką powiat 

będzie musiał przystąpić do rokowań, bądź konkursu w celu uzyskania finansowania 

działalności szpitala z NFZ. Po spotkaniu rozmawiał również z posłem Stefanem 

Strzałkowskim, który stwierdził, że musi przeanalizować temat.  

Radny – Rajmund Wasiak zadał pytanie dotyczące informacji Nadleśnictwa Tychowo 

dotyczącej przesunięcia złożenia wniosku na realizację przedsięwzięcia wspólnego pn.  

„Budowa drogi publicznej ze wsi Warnino przez wieś Giżałki do wsi Wełdkowo”. Zapytał 

również jakie podmioty działające w sferze kultury fizycznej i sportu otrzymały lub mają 

otrzymać dotacje z powiatu.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda odnośnie pierwszego pytania powtórzył informacje 

jakie przekazał wcześniej radnemu Markowi Anusz. Odnośnie drugiego pytania 
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poinformował, że konkurs będzie dopiero rozstrzygnięty.  

Radny – Rajmund Wasiak zapytał czy należy przez to rozumieć, że wniosek dotyczący 

budowy w/w drogi został odłożony na czas nieokreślony. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda stwierdził, że trudno jest odpowiedzieć na to pytanie, 

ponieważ wszystko zależy od decyzji Lasów Państwowych. 

Radny – Rajmund Wasiak zapytał gdzie odbędzie się spotkanie z przedstawicielami 

miejscowości Dobrowo.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że osoby te zostaną zaproszone na 

posiedzenie Zarządu Powiatu do starostwa. Poinformował również, że członkowie Zarządu 

Powiatu wraz z dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w Białogardzie byli z wizytą w tej 

miejscowości i dokładnie obejrzeli wskazany odcinek drogi i okoliczny teren.  

 

Radni nie zgłosili innych uwag i zapytań do przedstawionej informacji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Białogardzie – Henryk Budzyła wobec braku innych uwag 

i pytań poddał pod głosowanie informację o działalności Zarządu Powiatu w Białogardzie w 

okresie międzysesyjnym, przedstawioną przez Przewodniczącego Zarządu – Tomasza Hynda. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Marek Anusz, Jerzy Bartman, Zbigniew Brzozowski, Henryk Budzyła, Tomasz Hynda, Anna 

Kodź, Piotr Pakuszto, Jerzy Żuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Adam Kołacki, Rajmund Wasiak 

BRAK GŁOSU (1) 

Beata Pawlik 

NIEOBECNI (6) 

Andrzej Nowak, Jan Połuboczko, Wojciech Potrzebowski, Andrzej Siwek, Bogusław 

Stanczewski, Iwona Wysocka-Chudziak 

 

Rada Powiatu w Białogardzie większością głosów przyjęła informację o działalności 

Zarządu Powiatu w Białogardzie w okresie międzysesyjnym. 

 

 

Ad.9 

1. Radny - Andrzej Siwek złożył następujące oświadczenie cyt.: „Szanowni Państwo 

Radni, Szanowni Goście zaproszeni, Widzowie, którzy będą  ewentualnie to oglądać. 

Jest takie powiedzenie – obrona przez atak. Otóż Szanowni Państwo, jako radni i nie 

tylko wszyscy mają w pamięci to co się wydarzyło w grudniu, w Stowarzyszeniu 

Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych. Mówię o tym jak to walne zebranie nie 

podjęło żadnej uchwały. W związku z tym samorządy; mówimy o mieście i mówimy 

o powiecie nie przygotowały w projektach, później że tak powiem w poprawkach to 

wszystko upadło, czyli nie ma żadnych składek na stowarzyszenie. Po tym co się 

wydarzyło na walnym,  że tak powiem. Konferencja prasowa o tym co mówiłem już 

wcześniej i że tak powiem jazda bez trzymanki jeszcze w miesiącu styczniu. 

Stowarzyszenie upadnie. Czarna wizja roztoczona przed mieszkańcami, przed tymi 

którzy korzystają z tego stowarzyszenia – Pan Bagiński powiedzmy przodujący. Jan 
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Budzyński jako prezes Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych 

zabierający głos, tudzież Pan Robert Madejski. Czarnowidztwo, bo nie dali składki – 

stowarzyszenie się rozpadnie. Do tego grona ostatnio dołączyła pani dyrektor Banku 

Zachodniego, Pani Król która też wręcz powiedziała na łamach prasy w styczniu, że 

nie będzie Gali Kobiet Biznesu. No dlaczego nie będzie, bo nie ma pieniędzy na to. 

Wiecie Państwo ja sobie sprawdziłem w roku 2016 kosztowało to 14.000 zł. Być 

może skoro Pani Dyrektor Król, jej bank są tacy wrażliwi to może bank ze te 14.000 

zł. zrobi tą galę. Pieniądze niewielkie, reklama. Pewnie ci ludzie, którzy prowadzą 

jakiekolwiek biznesy to też i mają konta w tym banku. Nic nie stoi na przeszkodzie. 

Otóż Szanowni Państwo jeśli chodzi o kobiety biznesu myślę, że nikt inny  jak one 

znają wartość pieniądza, bo prowadzą biznes, bo prowadzą dom, bo wychowują 

dzieci. Znają wartość pieniądza w przeciwieństwie do ludzi, którzy tym pieniądzem 

publicznym może nie szastają, ale gospodarzą tak jak gospodarzą. Ja kiedyś jeszcze w 

mieście powiedziałem na sesji, że  gdyby o rządzących powiedzieć, że pieniądzem 

publicznym rządzą jak swoimi była by to totalna nieprawda. Dzisiaj się dowiedziałem, 

miałem telefon, że Pan Jan Budzyński Prezes Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – 

Gospodarczych, radny Gminy Białogard publicznie na sesji gminy powiedział, że 20 

osób z Kabel Technik zostało zwolnionych dlatego, że nie ma składki na 

Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych. Jaki to ma związek zabijcie 

nie wiem. Invest – Park i stowarzyszenie, dwie różne instytucje, dwie różne jednostki, 

dwa różne twory jakieś; z czego to wynika takie przekonanie. Ten sam Jan Budzyński, 

który 2,5 roku jest prezesem Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych 

nie zrobił nic, nie kiwnął palcem, żeby uporządkować jak to kiedyś określił Pan Piotr 

Pakuszto - siedzący tutaj wicestarosta - który był przewodniczącym komisji 

rewizyjnej, przez 2,5 roku nie zrobił nic, powtarzam raz jeszcze, żeby uporządkować 

tak zwany bałagan organizacyjny, ustrojowy. Raptem się  odezwało. Człowiek, który 

zna się na wszystkim, on wie. Kiedy Pan Budzyński Jan, Prezes Stowarzyszenia 

Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych poinformował tą Radę, Radę Gminy Białogard, 

Radę Miasta Białogard o tym, że stowarzyszenie zaciąga jakiekolwiek pożyczki, 

kredyty, bo sobie kupują udziały w Invest – Parku. Po co, na co, dlaczego, ktoś z 

Państwie wie? Ja do tej pory nie wiem. Jestem od początku tej kadencji, może pamięć 

jest już zawodna. Ja sobie nie przypominam, żeby Pan Jan Budzyński   tutaj był na tej 

sali, jako prezes Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych, który dzisiaj 

zabiera głos i który uważa, że w Invest – Parku dzieje to co się dzieje, no dlatego, albo 

dlatego, że Siwek i Połuboczko  i powiedzmy Pan Smoliński może nie to że podnieśli, 

ale nie przegłosowali składki. Wiecie Państwo nie wiem na jakim świecie my żyjemy 

w ogóle. Co tam się dzieje, kto to wie z państwa. Czterdzieści dni ponad czekałem na 

informację od Pana Prezesa Jana Budzyńskiego ze Stowarzyszenia Inicjatyw 

Społeczno – Gospodarczych, żeby się dowiedzieć może nie kto tam personalnie, jakie 

stanowiska mają przypisane, jakie czynności. Ani Pan Bagiński przez siedem lat – ja 

już nie mówię o wcześniejszej kadencji – ani Pan Tomasz Hynda siedzący na tej sali, 

ani Pan Jan Budzyński przez dwa i pół roku nie mieli czasu, nie zajęli się tym, nie 

wiedzieli, że czegoś takiego nie ma. Pan Robert Madejski dwadzieścia dwa lata 

dyrektoruje w stowarzyszeniu nie miał czasu, żeby doprowadzić do jakiegoś porządku  

tzw. ustrojowego jak to pan Pakuszto swego czasu powiedział. I dzisiaj się okazuje, że 

kto jest winien – nie bałagan ustrojowy, nie brak wiedzy przez jakąkolwiek Radę, czy 

przez jakichkolwiek radnych. Dzisiaj się okazuje, że jest Siwek, Połuboczko i 

Smoliński , no bo on też brał w tym udział. I dwadzieścia osób z Kabel Technik – 

przepraszam za określenie – poszło na bruk, dlaczego, no bo nie ma składki. A 

dlaczego tą składkę mieliście Państwo dać jako radni, tylko dlatego, że należało się. 
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Ale to jest wyjście - Rada Miejska może odwołać Siwka jako swojego delegata. 

Szanowna Rada siedząca tutaj może  odwołać np. Pana Jana Połuboczko, wybrać 

kogoś, kto poleci i podniesie rękę, a dlaczego tylko 200 tys. zł. a może pół miliona 

dać, a może trzysta tysięcy, a co tam, przecież to nie nasze pieniądze prawda, 

publiczne, a publiczne tzn. niczyje. Mamy pasztet - pięć i pół miliona, czy pięć sto jak 

kto chce, powiedzmy pięć milionów. Może stowarzyszenie się dołoży teraz i 

przyniesie pieniądze i wspomoże powiat. Może Pani Król przyleci tutaj i powie – 

słuchajcie ja tutaj Wam dam pożyczkę nieskooprocentowaną”. 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zapytał radnego, czy to co 

wypowiada jest oświadczeniem, czy krytyką i oceną osobowości osób zajmujących 

stanowiska.  

Radny - Andrzej Siwek stwierdził cyt.: „Ludzie, którzy nie mają pojęcia, nie mieli 

wiedzy co tam się dzieje dzisiaj próbują się wybielać. Dzisiaj próbują krytykować 

wszystkich dookoła tylko nie siebie. To jest jedno, a drugie Panie Przewodniczący ja 

tu na tej sali to jestem osobą publiczną. Pani Król napisała w gazecie i nie pytała mnie 

czy ja to się zgadzam na to, czy się nie zgadzam. Jakie jest moje zdanie na ten temat  

nie mam zamiaru jej pytać. Do Pana Jana Budzyńskiego jeszcze słowo mam – mam 

nadzieję, że to obejrzy. Otóż Szanowny Panie nie mam najmniejszego zamiaru 

występować na jakąkolwiek drogę sądową, bo Pan jest po prostu tego nie wart. Ja bym 

tylko w ten sposób Pana dowartościował.   Jeśli się nie ma pojęcia to powtarzam raz 

jeszcze to co powiedziałem na samym początku – najlepszą obroną jest atak, pokazać 

palcem jeden, drugi, trzeci. To że się samemu nic nie zrobiło, a się udaje prezesa to 

jest w porządku wobec tego Pana. Szanowni mieszkańcy zastanówcie się raz jeszcze i 

przyjrzyjcie się co tam się wyprawia, bo to co się tam wyprawia jest nie do pojęcia dla 

mnie na dzień dzisiejszy, a choćby dlatego, że nie mam np. dokumentów , nie mam 

dostępu, bo sobie panowie tak zamieszali, że na dzień dzisiejszy Pan Tomasz Hynda, 

Pan Krzysztof Bagiński zostali w Komisji Rewizyjnej, a reszta zgodnie ze statutem za 

drzwi, nie mają żadnego prawa do wglądu do dokumentów. Tylko i tylko tyle. 

Szanowna Pani Król jeszcze raz powtarzam Pani dyrektor – wrażliwość społeczna 

proszę bardzo - tu czekam, przyjdę specjalnie. Przyjdzie Pani tu z tego miejsca powie 

radnym, że słuchacie tak się stało jak się stało proszę bardzo daję Wam cztery, pięć 

milionów niskooprocentowanej pożyczki żebyście mogli spłacić długi, a jak nie to 

zrobić Galę Biznesu kobietom.”  

2. Radny – Adam Kołacki złożył oświadczenie cyt.: „Oglądający nas mieszkańcy 

Białogardu mogą mieć takie rozdwojenie jaźni. Opozycja, czyli my mówimy, że 

według nas jest coś nie tak. Pan Starosta mówi, że robią panowie jako zarząd, on jako 

starosta wszystko tak jak ma być, zgodnie z literą prawa. Nie jest tak panie Starosto. 

Bardzo mi z tego powodu przykro, że pan się nie trzyma litery prawa, a już panu 

powiem w jakim temacie. Dwudziestego dziewiątego września 2017 roku zwróciłem 

się do pana o przekazanie w formie elektronicznej, potwierdzonych za zgodność z 

oryginałem faktur dotyczących zakupu produktów żywnościowych, usług 

cateringowych, czytaj korzystania z restauracji  itd. oraz usług konsumpcyjnych przez 

Starostwo Powiatowe w Białogardzie, na co zgodnie z przepisami Szanowny Pan 

Starosta mniemając, że zgodnie z przepisami odpisuje mi dziewiątego października – 

w odpowiedzi na interpelację itd. – informuję, że zgodnie z art. 75 ustawy o 

rachunkowości (…) reasumując interpelacja przez pana złożona do udostępnienia 

żądanej informacji w formie elektronicznej ustawa o rachunkowości nie przewiduje. 

Czyli pan de facto powołuje się na przepisy i pan mi odmawia. W związku z tym, że 

ma pan rzesze prawników, kancelarię – nie będę reklamował więc nie przytoczę 

nazwy kancelarii. Pan podtrzymywał dwukrotnie, że pan nie może, bo przepisy nie 
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pozwalają.  I co się dzieje. Ja się nie znam na prawie – mam prawo – ale mam prawo 

obrony swojego stanowiska i uzyskania pomocy w sądzie, gdzie w tym sądzie się 

znaleźliśmy.  Czy wygram, czy nie ale mam prawo. Jak sąd orzekanie to w takim razie 

ja z tym nie będę dyskutować.  W związku z tym, że nie mam wsparcia, bo prosiliśmy 

my jako klub, żeby  radni mieli wsparcie. Niestety nie mamy tego wsparcia. Pan ma 

kancelarię składającą się z wielu prawników, pan może sobie różne rzeczy pisać.  

Natomiast pan ich chyba nie słuchał, bo pan mi odpisuje takie rzeczy – pan się nie 

zgadza, pan mi nie udostępnia. Tak kolokwialnie. Natomiast pismo z kancelarii – w 

odpowiedzi na moją skargę pisze – pismem z dnia 9 października skarżący, czyli ja 

został błędnie poinformowany o braku możliwości udostępnienia żądanej informacji w 

formie elektronicznej z uwagi na przepisy ustawy o rachunkowości. To dlaczego pan 

mnie błędnie informuje powołując się na zapisy prawa. W mojej opinii pan mnie 

oszukał, bo pan mi powiedział, że przepisy mówią, że pan mi nie może dać informacji 

odnośnie pana wydatków starostwa. Pana reprezentant prawny pisze, że ja zostałem 

błędnie poinformowany. Nie, pan mnie odesłał z moim wnioskiem o faktury, pan mi 

powiedział, że nie można tego udostępnić. Wy to nazywacie Szanowni Państwo 

błędnie poinformowany, nie - odesłany zostałem z kwitkiem i co się dalej dzieje w 

tym piśmie pana reprezentanta prawnego. Pismem z dnia 25 października ponownie 

udzielono skarżącemu błędnej informacji co do braku możliwości udostępnienia 

informacji z uwagi na przepisy ustawy o rachunkowości, czyli znowu mnie pan 

odesłał za drzwi. Dwa razy. Po pierwszym razie myślał pan, że ja odpuszczę, ale ja nie 

odpuszczam jak pan widzi i nie może być tak, że starosta odpisuje mi, że ja nie mam 

prawa, a okazuje się, że ja jednak mam prawo.”  

3. Radny – Adam Kołacki zaapelował do radnych o podjęcie uchwały zobowiązującej 

starostę do złożenia wniosku o zbadanie sprawy nadmiernie pobranej subwencji 

oświatowej przez Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych. Oświadczył, że jest 

to wniosek formalny i poprosił o jego przegłosowanie. 

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak poinformowała, że to nie jest wniosek 

formalny. Zgodnie ze statutem organy zobowiązane do inicjatywy uchwałodawczej 

mogłoby złożyć taki projekt uchwały.  

Radny – Adam Kołacki zapytał w jakiej formie można złożyć taki wniosek. 

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak poinformowała, że radni lub klub radnych 

mogą z takim wnioskiem wystąpić do Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych. 

Radny – Adam Kołacki stwierdził, że w tej sytuacji starosta może przy kamerach, 

publicznie zobowiązać się do złożenia takiego wniosku.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda stwierdził, że na pewno takiego wniosku nie 

złoży. Przypomniał, że odpowiednie organy tą sprawą się już zajmują. Obecnie w 

starostwie prowadzona jest kompleksowa kontrola przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową i jeśli będą zastrzeżenia to na pewno zostaną podjęte odpowiednie 

kroki.  

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak stwierdziła, że jeśli radny lub klub radnych 

będą chcieli podjąć odpowiednie kroki to mają taką możliwość. Oświadczyła, że jeśli 

taki projekt uchwały wpłynie wówczas go przeanalizuje i wypowie, czy taka uchwała 

odpowiada przepisom prawa i czy Rada Powiatu ma kompetencje do podjęcia takiej 

uchwały.  

Radny – Adam Kołacki oświadczył, że liczył na to, że starosta przychyli się do jego 

wniosku. Stwierdził, że  w tej sytuacji zbyteczne jest przygotowanie projektu uchwały 

w tej sprawie, ponieważ i tak nie zostanie ona przegłosowana.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda przypomniał, że Urząd Kontroli Skarbowej w 

2012 roku przeprowadził kontrolę wykorzystania środków publicznych. W wyniku 
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kontroli ustalono, że nadmiernie pobrano dotacje, ale nie postawiono wobec nikogo 

zarzutów. Stwierdził, że jeśli radny uważa, że została naruszona dyscyplina finansów 

publicznych to ma możliwość zgłoszenia takiego wniosku do Rzecznika Dyscypliny 

Finansów Publicznych. 

Radny – Adam Kołacki zwracając się do starosty przypomniał, że UKS stwierdził, że 

to było złe działanie – co potwierdziły wyroki sądów - i trzeba zastanowić się jak 

zminimalizować powstałe szkody.  

4. Radny – Rajmund Wasiak w imieniu nieobecnej radnej Iwony Wysockiej – 

Chudziak odczytał jej wystąpienie w imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej po 

wizycie radnych w szpitalu w Białogardzie cyt.: „W dniu 5 luty 2018 roku Radni 

Powiatu Białogardzkiego przeprowadzili wizytację w szpitalu powiatowym, w 

obiektach szpitala powiatowego dzierżawionego przez spółkę Centrum Dializa 

obecnie. Były to obiekty przy ulicy Szpitalnej i przy ulicy Chopina. Celem wizytacji 

było sprawdzenie zarządzania i dbałości o powierzone mienie, które jest własnością 

Powiatu Białogardzkiego oraz stan sanitarny szpitala. W wyniku oględzin tych 

obiektów stwierdzili bardzo duże zaniedbania pod względem czystości. W łazienkach 

stwierdzono np. brak papieru toaletowego, ręczników jednorazowych i ogólny nieład. 

W wyniku wyjaśnień pani menadżer ze spółki Centrum Dializa przekazała, że taki 

stan jest wynikiem zbyt małej ilości personelu zatrudnionego do pracy związanej z 

utrzymaniem czystości. Ponadto ilość pielęgniarek pracujących na oddziałach jest zbyt 

mała w stosunku do zakresu powierzonych im obowiązków, które wpływają na jakość 

opieki nad pacjentami, a przy tym do ich obowiązków należy dodatkowo rozdawanie 

posiłków. Ponadto budynki i pomieszczenia w których nie jest prowadzona 

działalność lecznicza ulegają degradacji w związku z brakiem zabezpieczenia, co 

spowodowało przecieki dachu w wyniku czego sufity i ściany w nieużywanym 

budynku przy ulicy Chopina częściowo zostały uszkodzone, zalane. Ogólnie bardzo 

zaniedbany jest teren wokół szpitali. Członkowie Klubu Platformy Obywatelskiej są 

zbulwersowani, wręcz oburzeni takim lekceważącym podejściem przez spółkę 

Centrum Dializa do przebywających w szpitalu pacjentów, do ich praw, godności 

osobistej i podstawowych zasad higieny. W odniesieniu natomiast do stanu 

pomieszczeń w których nie jest prowadzona działalność lecznicza oświadczamy, że w 

naszej ocenie spółka Dializa nie dba właściwie i nie zabezpiecza tych pomieszczeń 

użyczonych jej w dzierżawę w związku z czym mienie Powiatu Białogardzkiego 

degraduje się, traci na wartości.”  

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła przypomniał, że w spotkaniu 

udział brali również pozostali radni i istniała możliwość przygotowania wspólnego 

oświadczenia.  

Radny – Rajmund Wasiak poprosił Przewodniczącego Rady Powiatu, aby nie 

komentował oświadczenia, ani wypowiedzi radnych.  

5. Radny – Andrzej Siwek poprosił Przewodniczącego Rady, aby wyjaśnił sytuację, 

kiedy podczas obrad sesji Rady Powiatu nastąpiła awaria systemu eSesja. Zapytał 

również czy ma opinię jeśli chodzi o zmianę statutu Powiatu Białogardzkiego w 

odniesieniu do ostatnich zmian. Następnie skierował zapytanie do radcy prawnego 

cyt.: „zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym wójt, burmistrz, starosta 

reprezentuje powiat na zewnątrz. Rada jeśli chodzi powołanie do Stowarzyszenia 

Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych Pana Tomasza Hyndy nie ma takiego 

uprawnienia, bo wchodzi z automatu, z ustawy. Tam jest 34, 35 artykuł - nie ważne. 

Co Rada może zrobić jeśli przedstawiciel Rady np. gminy, miasta, powiatu wypełnia 

te obowiązki w sposób, że tak  powiem, nie do przyjęcia tak bym to określił, żeby nie 

użyć innego słowa. Może odwołać starostę, czy nie może, czy może odwołać 
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burmistrza, czy nie może, czy wójta gminy może odwołać, czy nie może.” 

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak stwierdziła, że kwestie przynależności do 

stowarzyszenia, czy reprezentacji w stowarzyszeniu przez starostę reguluje statut 

stowarzyszenia. Odnośnie pytania dotyczącego złego wykonywania obowiązku przez 

delegata danego samorządu np. powiatu to ta kwestia jest uregulowana w ustawie o 

samorządzie powiatowym – tryb odwołania starosty. Taką decyzję podejmuje Rada 

Powiatu. Odnośnie konieczności zmiany statutu oświadczyła, że przeanalizowała ten 

temat i w jej ocenie Statut Powiatu Białogardzkiego wymaga zmiany i pracuje nad 

tym dokumentem.  

Radny – Andrzej Siwek oświadczył, że jego zdaniem delegaci w osobach Tomasz 

Hynda i Krzysztof Bagiński przez lata nie spełniali swoich funkcji w Stowarzyszeniu 

Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych w Białogardzie. Zapytał czy jest możliwość  

odwołania takiego delegata, który wchodzi z automatu.  

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak poinformowała, że przedstawiciel samorządu 

nie wchodzi do tego stowarzyszenia z mocy uchwały tylko z mocy statutu 

stowarzyszenia.  

Radny – Andrzej Siwek  oświadczył, czy ma rozumieć, że ma oczekiwać na 

odpowiedź. 

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak poprosiła, aby radny sprecyzował swoje 

zapytanie na piśmie.  

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda przypomniał, że walne zgromadzenie 

Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno – Gospodarczych w Białogardzie zaproponowało 

zmiany do statutu i większością głosów w sposób demokratyczny te zmiany zostały do 

tego statutu wprowadzone.  

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto zadał pytanie radcy prawnemu cyt.: „(…) 

jeżeli mieliśmy kontrol UKS i ta kontrol UKS była w roku 2012, za 2009, 2010 i 2011 

rok to czyli ten UKS już wtedy jeżeli by miał jakieś wątpliwości to by mógł wystąpić 

do rzecznika dyscypliny to jest jego zadanie. Ja chciałem w ogóle powiedzieć kto to 

jest Rzecznik Dyscypliny, bo takie rzucenie hasłem to zgłośmy to do Rzecznika 

Dyscypliny Finansów Publicznych Rzecznik Dyscypliny Finansów Publicznych to 

organ prowadzący postępowania wyjaśniające w sprawach o naruszenie dyscypliny 

finansów publicznych i jednocześnie wypełniający funkcję oskarżyciela. (…) jest 

pytanie czy my możemy w ogóle wystąpić do Rzecznika Dyscypliny Finansów 

Publicznych jak już jesteśmy po wyrokach sądowych, jak jesteśmy po zamkniętej 

procedurze (…).” 

Radca prawny – Małgorzata Kasprzak stwierdziła, że jej zdaniem takie orzeczenie 

Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych w żaden sposób nie mogło by pomóc. 

Jeśli chodzi o kontrolę UKS stwierdziła, że jeśli organ jakim jest UKS doszedłby do 

przekonania, że doszło do naruszenia dyscypliny finansów publicznych to z 

pewnością takie zawiadomienie by złożył. Organ jakim UKS rozważając złożenie 

zawiadomienia do Rzecznika Dyscypliny Finansów Publicznych analizuje nie tylko 

samo zdarzenie. Odpowiedzialność można przypisać kiedy można przypisać winę w 

zakresie tego działania. Obecnie należałoby się również zastanowić, czy nie doszło do 

przedawnienia tych czynów.  

Radny – Andrzej Siwek przypomniał Przewodniczącemu Rady Powiatu o swoim  

zapytaniu dotyczącym awarii systemu eSesja. 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła oświadczył, że otrzymał 

informację, że jest brak przekazu między radnymi a systemem, czyli awaria 

techniczna. Dodał, że wyjaśni tę sprawę. 

Radny – Andrzej Siwek poinformował, że dysponuje zdjęciami z wizyty radnych na 
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obiektach szpitala w Białogardzie. Poprosił o przekazanie tych zdjęć wszystkim 

radnym. 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła odrzucił wniosek radnego, 

ponieważ większość radnych brała udział w spotkaniu i widziała wszystko naocznie.  

Radny – Adam Kołacki zadał pytanie dotyczące Wydziału Komunikacji i 

Drogownictwa. Zapytał cyt.: „jak funkcjonuje tam ten pan, którego przeniósł pan jako 

będący pomocą administracyjną do wydziału komunikacji i jakie zadania w tym 

wydziale w związku z przeniesieniem wykonuje, bo nie ukrywam, że i jakie są wakaty 

teraz, jaka sytuacja jest, bo przychodząc dzisiaj na sesję troszeczkę ludzie narzekali na 

długi czas oczekiwania itd. Trudno to zweryfikować, ale jeśli tam ten pan został 

przesunięty to powinno tam się kręcić bardziej. Bo pamiętamy wszyscy, że przesunął 

pan tam pomoc administracyjną, żeby polepszyła przepustowość tego wydziału. Jak to 

wygląda na dzień dzisiejszy.” 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda poinformował, że do wydziału komunikacji 

zostały zatrudnione dwie osoby, bo jedna osoba odeszła na emeryturę, a jedna się 

zwolniła. Stwierdził, że największe problemy są z funkcjonowaniem systemu CEPiK. 

Odnośnie osoby zatrudnionej jako pomoc administracyjna to ona zajmuje się tam 

obsługą systemu informatycznego. 

Radny – Adam Kołacki stwierdził, że zadał to pytanie, ponieważ widział ostatnio 

tego pracownika podczas obsług sesji Rady Powiatu. 

Starosta Białogardzki – Tomasz Hynda stwierdził, że generalnie jego zadaniem jest 

obsługa informatyczna wydziału komunikacji, ale obsługuje również wydział 

geodezji. 

Wicestarosta Białogardzki – Piotr Pakuszto odniósł się do działalności Wydziału 

Komunikacji i Drogownictwa. Poinformował, że na chwilę obecną przy obsłudze 

interesantów zatrudnionych jest pięć osób i  nie brakuje numerków. Zaapelował, aby 

interesanci nie przychodzili o szóstej rano, ale w godzinach późniejszych.  W razie 

niedogodności poprosił o zgłaszanie do niego utrudnień. Poprosił również o 

zgłaszanie przypadków propozycji odsprzedaży numerka.  

 

Ad.10 

Przewodniczący Rady Powiatu – Henryk Budzyła zamknął obrady XLVI Sesji Rady  

Powiatu  w  Białogardzie.  
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